
 

   

       

 

 

 

 

 

Concept besluitenlijst van de openbare vergadering van de raad van de gemeente 

Achtkarspelen op 21 september 2017, aanvang 19.30 uur in de raadzaal van het 

gemeentehuis te Buitenpost. 

 

 

Aanwezig: 

(19) 

Raadsleden 

De heer J.K.S. Braams (PvdA)  

De heer T.O. Brinkman (FNP)  

De heer M.C. Buising (GBA) 

Mevrouw M. Dotinga-van der Veen (FNP) 

De heer S. Groenhof (FNP) 

Mevrouw S.H. Haagsma (PvdA) 

De heer F.D. Hoekstra (GBA) 

Mevrouw J.R. Kingma-Gardenier (VVD) 

De heer S.D. van der Meer (FNP) 

De heer T. Nicolai (PvdA) 

De heer D. van Oosten (CU) 

Mevrouw W. Poelman (FNP) 

De heer M.Y. Talma (CDA) 

De heer G. Terpstra (CDA) 

Mevrouw D.A. van der Vaart-Kralt (CU) 

De heer S.W. Vegelin (GBA) 

De heer R. van der Wal (CDA) 

Mevrouw A.G. Zandbergen-Beishuizen (CDA) 

De heer J.J. Zwaagstra (CDA) 

 

Wethouders 

De heer K.H. Antuma (CU) 

De heer A. Bruining (CDA) 

De heer J. Spoelstra (CDA) 

De heer J. Stellinga (PvdA) 

 

Gemeentesecretaris 

De heer E.H.C. van der Laan 

 

Afwezig: 

(2)  

De heer IJ. van Kammen (FNP) 

De heer M. van Kammen (CU) 

 

 

Voorzitter: de heer G. Gerbrandy 

Griffier: mevrouw J. van Hoppe 

 

 Algemeen 

1. Opening 

 

De voorzitter opent de vergadering om 19.30 uur en heet iedereen van harte welkom. 
 

2. Mededelingen / Afsprakenlijst 

 

Mededelingen: 

Er is een afmelding binnengekomen van de heer IJ. van Kammen (FNP) en de heer  

M. van Kammen (CU). 

 

Afsprakenlijst 

Geen opmerkingen. 

 

3. Vaststellen agenda 

  

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 
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 Besluitvormend deel 

 

4. Besluitenlijsten vorige raadsvergaderingen d.d. 6 en 13 juli en 7 september 2017 

 

De besluitenlijsten van de openbare vergaderingen van 6 en 13 juli en 7 september 

2017 worden ongewijzigd vastgesteld. 

 

 Opiniërend deel 

 

4a. Afschrift brief Plaatselijk Belang Surhuisterveen aan college inzake herplaatsing 

zitbankjes Feanster Toer 

 

De GBA-fractie heeft verzocht om agendering van dit onderwerp. In de eerste termijn 

krijgt de heer S.W Vegelin (GBA) daarom als eerste het woord. Door meerdere fracties 

wordt het college verzocht om weer in gesprek te gaan met Plaatselijk Belang 

Surhuisterveen en de overige betrokken partijen over het herplaatsen van de 

zitbankjes. Maar het belangrijkste probleem is de overlast van hangjongeren. 

 

Wethouder Spoelstra zegt toe op zeer korte termijn de uitnodiging van Plaatselijk 

Belang op te pakken om in gesprek te gaan met de betrokken partijen.  

Actie: afsprakenlijst 

 

Portefeuillehouder Gerbrandy vult daarbij aan dat de overlast aangepakt wordt. Het 

heeft de constante aandacht. 

 

De voorzitter concludeert dat het onderwerp voldoende is besproken. 

 

5. Notitie ‘Klaar terwijl u wacht vergunning’ 

 

De CDA-fractie heeft verzocht om agendering van dit onderwerp. In de eerste termijn 

krijgt de heer R. van der Wal (CDA) daarom als eerste het woord. Hij wil de mening 

horen van de overige fracties over de notitie die voor ligt. De notitie is een reactie van 

het college op de motie ‘klaar terwijl u wacht vergunning’ die in 2013 raadsbreed is 

aangenomen. 

 

Verschillende fracties geven aan tevreden te zijn met de notitie. Het is een grote stap in 

de goede richtig, in aanloop naar de nieuwe Omgevingswet. 

 

De voorzitter concludeert dat het onderwerp voldoende is besproken. 

 

 Opiniërend/Besluitvormend deel 

 

5a. Vaststelling geurverordening, gebied Harkema-Drogeham 

 

De heer F.D. Hoekstra (GBA) merkt op dat in het voorstel wordt gesproken over 

publicatie in de Streekkrant. Dit moet de Actief zijn. Dit zal worden aangepast.  

Actie: afsprakenlijst 

 

Na de reactie van wethouder Antuma, brengt de voorzitter het voorstel in stemming.  

Stemverklaring de heer S.D. van der Meer (FNP): wy sille tsjin dit ústel stimme, om’t 

nei ús betinkst it útstel gjin realistyske begrinzing oanjout. 

Voor: PvdA, CU, CDA, VVD en GBA (14) 

Tegen: FNP (5) 

Aangenomen 

 

Na stemming wordt overeenkomstig het voorstel besloten de verordening geurhinder en 

veehouderij Achtkarspelen 2017, gebied Harkema-Drogeham en de bijbehorende 

geurgebiedsvisie vast te stellen. 
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5b. Afgifte (ontwerp)verklaring van geen bedenkingen (vvgb) voor het bouwen/vervangen 

van een stal aan de Skieppedrifte 4 te Drogeham 

 

De voorzitter brengt het voorstel in stemming. 

 

Stemverklaring de heer S.D. van der Meer (FNP): wy sille tsjin it útstel stimme, omdat 

der wer in útwreiding fan hinnen plak fine sil en wy wolle net in taname fan it oantal 

hinnen en stâlen yn ús gemeente. 

Voor: GBA, VVD, CDA, CU en PvdA (14) 

Tegen: FNP (5) 

Aangenomen 

 

Na stemming wordt overeenkomstig het voorstel besloten: 

1. Een ontwerpverklaring van geen bedenkingen af te geven voor de bouw van een 

leghennenstal op het perceel Skieppedrifte 4 te Drogeham (dossiernr. 20150240). 

2. De onder 1 bedoelde ontwerpverklaring van geen bedenkingen als definitieve 

verklaring van geen bedenkingen aan te merken indien blijkt dat er geen zienswijzen 

tegen de ontwerpverklaring en de ontwerp-omgevingsvergunning zijn ingediend en 

de definitieve verklaring niet gewijzigd wordt ten opzichte van deze ontwerpen.  

3. Te besluiten om geen exploitatieplan vast te stellen omdat het verhaal van kosten 

over de in het plan begrepen gronden anderszins is verzekerd. 

 

6. Dekkingsplan 2.0 Veiligheidsregio Fryslân 

 

Mevrouw A.G. Zandbergen-Beishuizen (CDA) neemt het voorzitterschap over bij dit 

punt.  

 

In de eerste termijn worden er enkele vragen gesteld over de brandweerkazerne in 

Surhuisterveen en de slagkracht van de brandweer in Drogeham en Buitenpost in 

verband met het inleveren van materieel. 

 

Op verzoek van de heer T. Nicolai (PvdA) zegt portefeuillehouder Gerbrandy toe om na 

te vragen op welke termijn de nieuwe kazerne zal worden gebouwd in Surhuisterveen. 

Actie: afsprakenlijst 

 

Met algemene stemmen wordt overeenkomstig het voorstel besloten om geen zienswijze 

in te dienen voor het Dekkingsplan 2.0, Samen Paraat van Veiligheidsregio Fryslân.  

 

7. Nota Frysk taalbelied Achtkarspelen 2017-2021 

 

De heer G. Gerbrandy neemt het voorzitterschap weer over. 

 

In de eerste termijn dient de heer J.J. Zwaagstra (CDA) een amendement in, mede 

namens de fracties PvdA en CU: 

 

[Amendement CDA, PvdA en CU inzake Fryske cultuur 

 

Wijziging/aanvulling: 

In bijlage 1, hoofdstuk 8 (Uitvoeringsplan) onder het kopje bestuur de volgende bullets 

te laten vervallen: 

 

• Promotiefilm 

• Campagne met aandacht voor Frysk bij medewerkers 

• Frysk meer zichtbaar in openbare ruimtes 

 

De bedragen die hierbij vrijvallen te gebruiken voor de Fryske cultuur en eventuele 

ambtelijke ondersteuning hieruit mede te betalen. Het is namelijk de vraag of de huidige 

ambtelijke ondersteuning voor het Frysk voldoende is om het ambitieniveau betreft 

cultuur te halen. 
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Toelichting: 

• De Afûk heeft voldoende materiaal om het Frysk onder de aandacht te brengen. 

• Frysk moet in de genen van de ambtenaren zitten. Dit moet onderdeel zijn van de 

functioneringsgesprekken. 

• Het eventueel beter zichtbaar maken van Frysk in openbare ruimtes moet geen doel 

op zich zijn. Bij vervanging van bordjes moet goed worden gekeken of dit zinvol is 

en er moet gekeken worden of bezoekers die het Frysk niet machtig zijn dit ook 

kunnen begrijpen. De vervanging zelf kan dan gefinancierd worden uit het reguliere 

budget. 

• Cultuur is de kweekvijver van een taal. Daarom willen we dat hier de klem op komt 

te liggen. Een taal moet gaan leven van onderop.] 

 

Mevrouw A.G. Zandbergen-Beishuizen (CDA) dient, mede namens de fracties PvdA en 

FNP een motie in waarin het college wordt verzocht om aan de hand van de resultaten 

van de subsidieaanvraag bij de provincie, de naam van de N358 ‘De Scheiding’ in 

Achtkarspelen formeel te veranderen in ‘De Skieding’ net als in Smallingerland en de 

provincie en dit ook zo aan te passen in de BAG/GBA, en de inwoners en instanties 

hiervan op de hoogte te stellen.  

 

Mevrouw S.H. Haagsma (PvdA) kondigt aan dat er indien nodig een motie zal worden 

ingediend door de PvdA over de formatie van het Frysk taalbelied. De fractie wil eerst de 

reactie van de wethouder afwachten. 

 

De heer T.O. Brinkman (FNP) stelt een viertal vragen en dient vier amendementen en 

twee moties in: 

 

[Amendemint FNP oer foarwurd 

 

Wiziging/oanfolling: 

 

Fuorthelje: (side 4) Fuortendaliks komt in riedsfraksje yn aksje. Oft dizze mar efkes 

oerset wurde kin sa’t ek de finesses fan it belied de belutsenen net ûntkomme. En sjoch, 

oarsom bart dat dus nea. 

 

Taheakje foar de sin: 

 

Noch hieltyd is der ..... 

 

reden genôch om in pear kanttekenings by dy lykweardige rol fan beide talen te 

pleatsen.] 

 

[Amendemint FNP oer Skriftlike korrespondinsje  

 

Wiziging/oanfolling: 

 

3.3 (side 13) skriftlike korrespondinsje leste sin:  

 

Yn foarkommende gefallen kin it gemeentebestjoer, nei ôfweaging fan de belangen fan 

de adressearde(n) en de gemeentlike organisaasje, op eigen inisjatyf Frysktalige 

brieven ferstjoere.   

 

Wizigje: 

 

Yn foarkommende gefallen kin it gemeentebestjoer, nei ôfweaging fan de belangen fan 

de adressearde(n) op eigen inisjatyf Frysktalige brieven ferstjoere. 

 

Taljochting: 

• De gemeentlike organisaasje mei gjin beheining wêze. 
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• Gemeente hat in foarbyldfunksje. 

• Kapasiteit mei net in beheining wêze.]   

 

[Amendemint FNP oer funksje-eask 

 

Wiziging/oanfolling: 

 

4.2 (side 12)  4de sin  ‘(passyf) behearskjen fan de fryske taal is winsklik’  

 

feroarje yn  

 

passyf behearskjen is nedich 

 

Taljochting: 

Winsklik is te frijbliuwend. 

By winsklik kin it ynhâlde dat immen frij bliuwt tidens it wurk en gewoan fol hâlde kin it 

Frysk net te ferstean. Dat betsjut dat oaren, bestjoerders, riedsleden en kollega 

amtners harren oanpasse moatte. Dat kin fansels net, dit is yn striid mei 

lykberjochtiging.] 

 

[Amendemint FNP oer plaknammen 

 

Wiziging/oanfolling: 

 

4.7 Iepenbiere romte  

  

De plaknammen binne yn it Nederlânsk fêststeld. 

 

wizigje 

 

De plaknammen binne yn it Nederlânsk en it Frysk fêststeld. 

 

Taljochting: 

De plaknammen binne likegoed yn it Nederlânsk as yn it Frysk fêststeld.] 

 

Motie van de FNP waarin het college wordt verzocht om gemiddeld bij elke 

raadsvergadering minimaal één raadsvoorstel in het Fries op te stellen. 

 

Motie van de FNP waarin het college wordt verzocht in het LEJA een plan van aanpak te 

realiseren met duidelijke (prestatie)afspraken en structureel beleid voor primair en 

voortgezet onderwijs. 

 

Na de eerste termijn reageert wethouder Stellinga op de ingediende moties en 

amendementen: 

 

• Amendemint FNP oer foarwurd: eens met de suggestie. Het voorwoord wordt 

herschreven. 

• Amendemint FNP oer skriftlike korrespondinsje: het amendement wordt ontraden. 

• Amendemint FNP oer funksje eask: het college neemt het amendement over. 

• Amendemint FNP oer plaknammen: het college neemt het amendement over. 

• Amendemint CDA, PvdA en CU inzake Fryske cultuur: het amendement wordt 

ontraden. Frysk en Nederlands moeten gelijkwaardig zijn. 

• Motie FNP oer riedsútstel Frysk: de motie is niet haalbaar. Deze wordt besproken in 

de schorsing. 

• Motie FNP oer LEJA: we kunnen het niet opleggen. Maar de wethouder zegt op 

aandringen van de heer T.O. Brinkman (FNP) toe dat hij zijn uiterste best zal doen 

om het onderwijs te overtuigen. 

• Motie CDA, FNP en PvdA oer feroarjen namme De Scheiding (N358): een 

sympathieke motie, maar hij wordt besproken in de schorsing. 
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De vergadering wordt op verzoek van het college geschorst van 21.07 – 21.22 uur. 

 

Wethouder Stellinga reageert op het eerdere verzoek van mevrouw S.H. Haagsma 

(PvdA) om ervoor te zorgen dat er in ieder geval enkele musicals in het Frysk zullen 

worden opgevoerd op de basisscholen. Hij zegt toe hier voor te zorgen.  

Actie: afsprakenlijst 

 

• Motie CDA, FNP en PvdA oer feroarjen namme De Scheiding (N358): het college 

neemt de motie over. 

• Motie FNP oer riedsútstel Frysk: de motie wordt ontraden 

Op de vraag van de heer Brinkman of het dan wel mogelijk is om één keer in het 

jaar een raadsvoorstel in het Frysk in de raad te brengen en waar mogelijk meer, 

zegt de wethouder toe hiervoor te zullen zorgen. Actie: LTA 

 

De heer J.J. Zwaagstra (CDA): de CDA-fractie kan alleen meegaan in het amendement 

over de functie-eis van het passief beheersen van het Frysk, als bedoeld wordt dat men 

in ieder geval na een paar jaar minimaal de Friese taal moet kunnen verstaan. 

De FNP-fractie zal het amendement aanpassen. Actie: FNP 

 

In de tweede termijn geeft de heer F.D. Hoekstra (GBA) aan vanavond nog geen besluit 

te willen nemen, omdat een groot aantal moties en amendementen pas op het laatste 

moment zijn verstuurd en de raad er dus niet eerder kennis van heeft kunnen nemen. 

Ook de heer T. Nicolai (PvdA) is het hiermee eens. 

 

De heer J.J. Zwaagstra (CDA): mevrouw Haagsma heeft vragen gesteld over de 

ambtelijke ondersteuning voor cultuur. Kan de wethouder voor de volgende vergadering 

met ideeën komen?  

 

De heer S. Groenhof (FNP) zegt dat hij wat betreft het amendement van de fracties 

CDA, PvdA en CU over de Fryske cultuur wel enkele suggesties heeft. Hij wil hierover 

graag met de partijen in gesprek.  

 

Wethouder Stellinga zegt de raad te zullen informeren. Ook de vragen van de heer 

Brinkman die hij in de eerste termijn heeft gesteld, zullen worden meegenomen.  

 

Het gaat om de volgende vragen: 

1. Hoeveel kinderdagverblijven zijn er in onze gemeente? Dit omdat er maar één 

bezig is met de certificering. Zijn de andere verblijven al gecertificeerd? 

2. Spoor 8, lezen en schrijven. Om welk niveau gaat het? 

3. Welke scholen in het voortgezet onderwijs bieden Framework en Searje 36 aan? 

Hoeveel gebruik wordt hiervan gemaakt en is dit vrijblijvend? 

4. Momenteel is er geen aanbod Frysk in de basiseducatie. Wat is hier de reden 

van? 

 

Het onderwerp wordt besluitvormend geagendeerd voor de raadsvergadering van  

19 oktober 2017. 

 

 Sluiting 
 

De voorzitter sluit de vergadering om 21.34 uur. 

 
 

 

Aldus vastgesteld in de openbare vergadering 

van de raad van 2 november 2017. 
 
 

De griffier, De voorzitter, 

mw. J. van Hoppe MPM G. Gerbrandy 


